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Akademický senát Fakulty sociálních studií 

Masarykovy univerzity 

Zápis ze 188. zasedání 4. 4. 2018 

Přítomni (v abecedním pořadí): 

● Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

● Mgr. Patrik Gažo 

● Magdaléna Janigová (odchod v 16:21 hodin) 

● Daniel Jirků (odchod v 16:21 hodin) 

● prof. PhDr. Lubomír Kopeček, Ph.D. 

● doc. Mgr. Karel Stibral, Ph.D. 

● PhDr. Roman Vido, Ph.D. 

 

Omluveni: 

● Bc. Hračja Gjulzadjan 

● doc. Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D. 

● Mgr. et Mgr. Petra Vejvodová, Ph.D. 

● Kristina Zindulková 

 

Hosté: 

● doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D. 

● Ing. Pavlína Kadlčková 

 

Program jednání: 

1) Schválení Rozpočtu Fakulty sociálních studií na rok 2018. 

2) Projednání a schválení Výroční zprávy o hospodaření za rok 2017. 

3) Různé. 

Program byl schválen (7 pro, 0 proti, 0 se zdrželo).  
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Průběh jednání: 

1) Schválení Rozpočtu Fakulty sociálních studií na rok 2018.  

Dančák: Úvodem sdělil, že rozpočet FSS na rok 2018 je nejvyšší v její historii, překračuje 
rozpočet, který FSS svého času měla díky prostředkům OPVK. Na výši 301 000 000 Kč se 

předpokládaný rozpočet nedostal skokově, ale dlouhodobou aktivitou fakulty na poli zvyšování 

kvality. Požádal o komentář paní tajemnici. 

Kadlčková: Informovala o tom, že nárůst přínosů na fakulty byl pro rok 2018 vyšší 
o 20 500 000 Kč než loni, ať z části fixní, počítané podle studentů, tak z části výkonové, kdy si 

mezi fakultami MU stojí FSS poměrně dobře. Na druhou stranu to není jen přičiněním FSS, 

neboť MU dostala o 240 000 000 Kč více prostředků z MŠMT. Pro rok 2018 vzrostly i odvody 
do centralizovaných zdrojů MU, ať již na základě výnosů z předchozích let, nebo tím, co se 

plánuje v rámci mzdových nákladů v letošním roce. Vzrostly odvody, které fakulty odvádí 

na celouniverzitní vzdělávání, v oblasti sportu a jazyků. Navíc MU přislíbila, že bude 

spolufinancovat některé projekty z evropských zdrojů. Plán celkových výnosů na rok 2018 je 
zhruba 301 000 000 Kč, plánovaný hospodářský výsledek 1 400 000 Kč, většinou zisk má FSS 

o něco vyšší, ale nelze předvídat, jak to v roce dopadne, protože některé výnosy, které se 

plánují, jsou odhadovány dle vývoje za posledních přibližně pět let, u některých částek je známa 
jejich konečná výše (provozní příspěvek, institucionální podpora). Všechna fakultní pracoviště 

jsou na tom ve srovnání s rokem 2017 lépe, všechna dostanou více prostředků. 

Eibl: Otevřel diskuzi k tomuto bodu programu. 

Kadlčková: Doplnila, že v rámci materiálu, který AS obdržel, je jedna kapitola věnovaná 

stipendiím. Připomněla, že na minulém zasedání AS bylo přijato usnesení týkající se 

stipendijního programu 2C (Stipendijní program na podporu excelence doktorského studia), 

podle kterého se nemění tento program jako celek, ale počítá se s tím, že z částky 2 000 Kč je 
750 Kč určeno na dorovnání minimální výše stipendia na podporu studia v doktorském 

studijním programu stanovené opatřením rektora (opatření MU č. 5/2018) a zbylých 1 250 Kč je 

čistý program 2C. Uvedla, že při zpracování agendy doktorských stipendií se ukázalo, že 
zvolené řešení není zcela korektní a působí (administrativní) problémy. Proto v návrhu rozpočtu 

dochází k adekvátnímu snížení prostředků alokovaných v programu 2C a převodu části 

prostředků do kapitoly čerpání stipendijního fondu mimo programy, na celkové částce, která 
bude doktorandům vyplácena, se nic nemění. 

Eibl: Konstatoval, že se jedná o administrativní operaci, která nic nemění na podstatě věci. 

Následně vyzval k hlasování o schválení navrženého rozpočtu a o tom, že představenou změnu 

bere AS na vědomí. 

Hlasování: 

AS FSS schvaluje návrh Rozpočtu Fakulty sociálních studií na rok 2018 a bere na vědomí 

změnu, ke které dochází v soupisu stipendijních programů (7 pro, 0 proti, 0 se zdrželo). 
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2) Projednání a schválení Výroční zprávy o hospodaření za rok 2017. 

Eibl: Sdělil, že materiály byly AS k dispozici dopředu, dotazy ani poznámky k nim neobdržel. 

Poprosil paní tajemnici o představení. 

Kadlčková: Odkázala na materiály a upozornila, že v rámci schvalování Výroční zprávy 

o hospodaření za rok 2017 se schvaluje návrh rozdělení hospodářského výsledku, který 

za rok 2017 byl 1 307 000 Kč a 10 % z něj je předepsáno na odvod do fondu odměn rektorátu, 

20 % je plánováno do fondu odměn FSS, 70 % do FRIM FSS. 

Eibl: Poskytl prostor pro otázky a komentáře a následně vyzval k hlasování o schválení 

Výroční zprávy o hospodaření za rok 2017. 

Hlasování: 

AS FSS schvaluje Výroční zprávu o hospodaření za rok 2017 (7 pro, 0 proti, 0 se zdrželo). 

3) Různé. 

Kadlčková: V návaznosti na minulé zasedání AS, kde se řešily předměty s kódem FSS410 apod. 

za zahraniční výjezdy, informovala o tom, že vedení fakulty se rozhodlo je nezohledňovat 
v rámci pravidel pro letošní rok z důvodu, že tyto předměty FSS410 apod. je sice možné 

rozklíčovat, ale jsou to zahraniční výjezdy, které jsou uznány tím, že se uznají přes tyto 

předměty v Katalogu předmětů, pak jsou však další předměty, které si studenti nechávají uznat 
na katedrách. Protože jsou dvě varianty, vzniká otázka „spravedlnosti“, zda uznávat i předměty, 

které si studenti dovezou ze zahraniční instituce. V návaznosti na to s ohledem na logiku 

kreditového výkonu, který je kreditovým výkonem za odučené kredity, za kterými stojí výuka 
na FSS, nejsou ani předměty FSS410 za zahraniční výjezdy „odpracovanými“ na FSS. Každé 

pracoviště, které má vyjíždějící nebo přijíždějící studenty do svých předmětů, je má 

ohodnoceny jak například v anglických předmětech, ale i v rámci výkonového ukazatele v rámci 

počtu vyjíždějících a přijíždějících studentů. 

Dančák: Doplnil, že jednodušeji lze říci, že kredity, které jsou v rámci FSS celofakultních, se 

nezapočítávají žádným pracovištím a nefigurují jako ekonomická jednotka v rámci FFS, to je 

klíčová informace, se kterou je třeba pracovat. Podtrhnul, že část předmětů, které studenti 
odstudují v zahraničí, spadne pod FSS410 cosi a část je uznána jako absolvování předmětu 

podobného nebo stejného jako zde na FSS. Nejde dosáhnout rozumné parity mezi katedrami, 

podle toho, co nabízejí za výjezdy, a tím pádem nejde pracovat s ekonomickou jednotkou tak, 
jak fungují ostatní předměty. Tyto kredity jsou zcela vyloučeny z rozpočtování FSS. 

Eibl: Ujistil se, že platí, že se tyto kredity  rozpočítávají poměrně, všem stejně. 

Kadlčková: Odpověděla, že ano, jsou rozpočítány poměrně, kdy součet dává 100 %, 

do centrálních prostředků se tyto kredity nikterak nepromítají. 

Dančák: Informoval o tom, že 19. a 20. 4. 2018 proběhnou Dny fakulty. Velmi  důležitý den 

bude 19. 4., neboť proběhne celofakultní shromáždění, na kterém – jako obvykle – bude hovořit 

jako nejvyšší představitel AS FSS pan předseda a on se připojí svou řečí. Odpoledne proběhne 
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soutěž Inocence Arnošta Bláhy. Následující den, 20. 4., se uskuteční slavnostní zasedání 

Vědecké rady FSS, na které budou u příležitosti 20. výročí založení FSS udělována ocenění 

(včetně zlaté medaile MU, stříbrné medaile MU, dále fakultní medaile), a bude odhalena busta 
zakladatele fakulty v atriu. Všechny srdečně zve. 

Eibl: Závěrem dal prostor vyjádřit se přítomné veřejnosti, poté poděkoval všem přítomným 

za účast a uvedl, že příští zasedání AS FSS se bude konat v pondělí 14. 5. 2018 v 17:00 hodin 

v zasedací místnosti 2.11. 

Přijatá usnesení: 

2018-4-4/1 

AS FSS schvaluje návrh Rozpočtu Fakulty sociálních studií na rok 2018 a bere na vědomí 

změnu, ke které dochází v Soupisu stipendijních programů (7 pro, 0 proti, 0 se zdrželo). 

2018-4-4/2 

AS FSS schvaluje Výroční zprávu o hospodaření za rok 2017 (7 pro, 0 proti, 0 se zdrželo). 

 

Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

      předseda senátu 

PhDr. Roman Vido, Ph.. 

      místopředseda senátu 

Kristina Zindulková 

       místopředsedkyně senátu 

Zapsala Kristýna Blahová 


